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Zápis z 13. řádného zasedání AS FSE UJEP 

ze dne 19. 2. 2025 od 10 hod. v místnosti M409 
 

Přítomní senátoři:     Akademická komora AS FSE UJEP  

   PhDr. Bc. Kateřina Smejkalová, Ph.D. – předsedkyně senátu 

Ing. Lucie Kopáčková, Ph.D. 

Ing. Petra Olšová, Ph.D. 

Mgr. Alexandra Petrů, Ph.D. 

                                    Ing. Tomáš Sýkora, Ph.D. 

Ing. Dita Štyvarová, Ph.D. 
    

   Studentská komora AS FSE UJEP 

Bc. Jan Brázda – místopředseda senátu 

Jiří Drahoš 

Petr Jaroš 

Bc. Martina Kindl - online 

Vít Martin 
 
 

       

Vedení fakulty          

a hosté:  Mgr. Ondřej Moc, Ph.D. – děkan FSE UJEP 

 Ing. Miroslav Kopáček, Ph.D. – proděkan pro studium 

   Mgr. Jitka Laštovková, Ph.D. – proděkanka pro vnější vztahy 

   Ing. Dagmar Kubišová – tajemnice fakulty  

  doc. Mgr. Ing. Pavol Minárik, Ph.D. – garant navazujícího 

magisterského studijního programu Ekonomika a management 

veřejného sektoru     

   

Omluvení senátoři 

a členové vedení:       Ing. Michaela Jánská, PhD. - senátorka 

doc. Ing. Lenka Slavíková, Ph.D. – proděkanka pro vědu  

Ing. Lucie Povolná, Ph.D. – proděkanka pro rozvoj a kvalitu  

           

Neomluvení senátoři:Matouš Terč 

Dále jsou v zápise všechna jména přítomných uváděna bez titulů. 
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Program zasedání AS FSE UJEP: 

1. Schválení programu zasedání  

2. Kontrola úkolů z minulého zasedání  

3. Změna Organizačního řádu FSE UJEP 

4. Reakreditace NMgr. studijního programu Ekonomika a management veřejného sektoru 

5. Různé  

 

 

Zasedání AS FSE UJEP bylo zahájeno v 10 hod. 

Zasedání zahájila předsedkyně AS FSE UJEP Kateřina Smejkalová, která v úvodu pozdravila 

všechny senátory a členy vedení fakulty, omluvila senátorku Michaelu Jánskou a sdělila, že 

umožnila senátorce Martině Kindl, aby se připojila k senátu online. Následně konstatovala, že 

se senát na svém zasedání dne 19. 2. 2025 sešel v počtu 11 senátorů, a že je tudíž 

usnášeníschopný.     

 

Ad 1) Schválení programu zasedání 

Předsedkyně AS FSE UJEP představila všem senátorům program zasedání, který jim byl 

předem zaslán, a sdělila, že navrhuje úpravu programu zasedání, a to přidáním bodu Doplnění 

Ekonomické komise AS FSE UJEP a bodu Diskuze k úpravě Volebního řádu AS FSE UJEP, 

který byl původně situován do bodu Různé. 

Nově navržený program zasedání: 

1. Schválení programu zasedání  

2. Kontrola úkolů z minulého zasedání  

3. Změna Organizačního řádu FSE UJEP 

4. Reakreditace NMgr. studijního programu Ekonomika a management veřejného sektoru 

5. Doplnění Ekonomické komise AS FSE UJEP 

6. Diskuze k úpravě Volebního řádu AS FSE UJEP 

7. Různé 
 

Vzhledem k tomu, že nebyly vzneseny žádné další připomínky k úpravě programu zasedání, 

přistoupil senát k hlasování.   

Skrutátorem pro toto zasedání AS FSE UJEP byl určen senátor Jiří Drahoš.   

Návrh usnesení: AS FSE UJEP schvaluje upravený program zasedání. 

Výsledek hlasování: přítomno 11; pro 10, proti 0, zdržel se 1  

Závěr hlasování: Návrh byl přijat.  

 

 

Ad 2) Kontrola úkolů z minulého zasedání 

a) Dotaz senátora Tomáše Sýkory z jednání AS FSE UJEP dne 20. 11. 2024 ohledně 

digitalizace cestovních příkazů bude položen na zasedání AS UJEP dne 26. 2. 2025. 

S odpovědí pak budou senátoři seznámeni na březnovém zasedání AS FSE UJEP.  
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b) Předsedkyně senátu připomněla senátorům diskuzi z listopadového zasedání AS FSE UJEP 

ze dne 20. 11. 2024, kdy byla v bodě 7 představena činnost Ekonomické komise a 

diskutována otázka hospodaření fakulty, zejména nárůst mzdových nákladů a tomu 

neodpovídajících příjmů fakulty. V této souvislosti někteří senátoři navrhli realizaci 

personální analýzy zaměřené na kvantifikaci pracovní vytíženosti zaměstnanců. Nešlo o 

stanovisko celého senátu, nebylo k tomu odhlasované žádné společné usnesení, ale byl to 

relevantní podnět v rámci diskuze. Vedení fakulty tehdy k návrhu nevzneslo námitky. 

Následně po skončení listopadového AS FSE UJEP byly v kuloárech zaslechnuty jisté 

dezinformace o skutečné diskuzi na senátu. Z toho důvodu se nyní tento bod znovu připomíná 

a je zapotřebí vše uvést na pravou míru. Předsedkyně senátu se nejprve zeptala vedení fakulty, 

zda o nějaké takové analýze zaměstnanců uvažuje, příp. zda se tím bude zabývat ještě 

stávající či již nové vedení fakulty, a návazně předala slovo senátorovi Tomáši Sýkorovi, 

který svá slova z listopadu 2024 upřesnil a doplnil. Děkan Ondřej Moc v návaznosti na 

diskuzi o ekonomické situaci fakulty sdělil, že na začátku března by měly být od vedení 

univerzity k dispozici podklady k rozpočtu, v rámci kterých očekává příznivější výhled, co se 

týče přidělených finančních prostředků. Až teprve na základě těchto informací by měla být 

prováděna příp. personální analýza. Uvedl dále, že dosud žádná systematická personální 

analýza neproběhla, ale pravidelné standardizované bodové hodnocení akademických 

pracovníků poskytuje určitý přehled o jejich vytíženosti. Dále informoval, že se aktuálně 

připravuje analýza vytíženosti technickohospodářských pracovníků, která by měla přinést 

konkrétní data pro další rozhodování.    

Senátor Tomáš Sýkora se dále vyjádřil k událostem po skončení minulého zasedání AS FSE, 

jejichž misinterpretace uvedla do pohybu jisté spekulace a domněnky. Požádal proto, aby bylo 

jasně interpretováno, co bylo v rámci senátu probíráno, a to zejména v osobních diskusích. Za 

poslední roky značně vzrostla vykonávaná agenda a současně se postupně navyšuje počet 

technickohospodářských pracovníků, proto je potřeba mít objektivní přehled aktuálního stavu. 

Zdůraznil, že ekonomická fakulta by se měla při nakládání se svým rozpočtem chovat 

racionálně, a k tomu je zapotřebí zaměřit se na objektivní zmapování pracovní vytíženosti 

zaměstnanců. Senátor Tomáš Sýkora ale nechce, aby jeho slova byla vnímána negativně 

směrem k THP pracovníkům, jejichž práce si velmi váží.  Tajemnice FSE UJEP Dagmar 

Kubišová souhlasí s průběžnou kontrolou pracovních náplní THP pracovníků ve vztahu k 

jejich vytíženosti a měnícím se agendám. Tím bude zmapován a vyhodnocen současný stav. 

Děkan Ondřej Moc dodal, že všichni pracovníci mají ke své roli detailní popis práce, kde je 

jasně vymezená jejich role v rámci své agendy. V diskuzi byla dále zdůrazněna potřeba 

jasných a objektivních dat o vytíženosti zaměstnanců. Senátorka Petra Olšová upozornila, že 

vytíženost akademických pracovníků lze částečně kvantifikovat prostřednictvím dostupných 

údajů, jako jsou odučené hodiny či publikační činnost. Senátorka Dita Štyvarová v reakci na 

vyjádření paní tajemnice o tom, že na kolegiu děkana byly prezentovány aktivity technicko-

hospodářských pracovnic z jednotlivých Referátů FSE UJEP, podotkla, že někteří 

zaměstnanci uvádějí jednorázové akce, a nejsou tudíž vytížení konstantně, což může vytvářet 

nejasnosti ve vnímání jejich pracovní náplně a vytíženosti. Tomáš Sýkora zdůraznil, že jím 

navrhovaná analýza má sloužit jako ochranný nástroj pro přetížené pracovníky, nikoli jako 

prostředek k propouštění. Senátorka Lucie Kopáčková konstatovala, že Ekonomická komise 
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AS FSE UJEP, jíž předsedá, se k problematice personálního auditu dozajista vrátí, a to v 

situaci projednávání návrhu fakultního rozpočtu.  

Diskuze k tomuto tématu byla poté ukončena. 

Ad 3) Změna Organizačního řádu FSE UJEP   

Předsedkyně senátu předala slovo děkanovi fakulty, který představil návrh změny 

organizačního řádu fakulty týkající se transformace Centra pro spolupráci s firmami. Změna 

obsahuje dva dokumenty – dodatek ke směrnici a aktualizované znění samotné směrnice po 

aplikaci dodatku. Název Centra se dle návrhu změní na Centrum pro spolupráci s externími 

partnery, aby lépe reflektoval širší spektrum spolupracujících subjektů ze soukromé, veřejné 

sféry i neziskového sektoru. Změna dále zahrnuje zavedení vedoucí pozice namísto dosavadní 

kontaktní osoby, přičemž činnost Centra bude metodicky řízena proděkanem pro vnější 

vztahy. Tyto úpravy reagují na rozšíření spolupráce fakulty s externími partnery.  

 

Předsedkyně senátu Kateřina Smejkalová poděkovala děkanovi fakulty Ondřeji Mocovi za 

představení změn, sdělila však, že nabyla dojmu, že se jedná o vznik nového pracoviště, a 

v této souvislosti položila dotaz, zda by takto významná změna v chodu a organizaci neměla 

proběhnout spíše zrušením stávajícího pracoviště a zřízením nového, což by bylo ze strany 

AS FSE UJEP doplněno o proces schvalování, avšak v současném stavu se ke změně 

Organizačního řádu FSE UJEP senát pouze vyjadřuje bez nutnosti schválit tuto změnu. Děkan 

Ondřej Moc uvedl, že organizační řád neřeší zrušení či vznik pracovišť, ale popisuje jejich 

organizační strukturu, a proto byla provedena pouze aktualizace směrnice rozšiřující činnost 

stávajícího Centra. V následné diskuzi podotkla senátorka Petra Olšová, že vznik nové pozice 

vedoucího znamená faktický vznik nové organizační jednotky, oproti současnému Centru, 

které žádnou takovou pozici nemá a kontrola spadá přímo pod proděkanku pro vnější vztahy, 

což by mělo být projednáno a schváleno senátem. Proděkan pro studium Miroslav Kopáček 

uvedl, že tuto změnu s ním, jako budoucím děkanem, stávající děkan projednal a že je v 

pravomoci stávajícího děkana tuto změnu provést. Děkan Ondřej Moc navrhl, že vedoucí 

funkcí Centra bude pověřena současná proděkanka pro rozvoj a kvalitu Lucie Povolná, 

vzhledem k jejímu úspěšnému angažmá v projektech Expertní rady a Fondu Univerzity. 

Senátoři Petra Olšová a Tomáš Sýkora vyjádřili obavy ohledně konzistence struktury a 

pracovního vytížení, pokud by bylo nutné vytvořit další nové pozice v rámci tohoto Centra. 

Senátor Tomáš Sýkora požádal, aby v zápisu bylo jasně uvedeno, že veškerá práce 

zaměstnanců FSE UJEP je uznávána a oceněna a všichni vnímají její přínosy, že senát se 

nezabývá pouze kritikou, nicméně je nutné vnímat i ekonomickou stránku věci (viz diskuse v 

předchozím bodu). Senátorka Lucie Kopáčková navrhla, že by bylo vhodné v rámci 

transparentnosti tuto reorganizaci pozastavit a projednat ji v senátu jako návrh na vznik 

nového pracoviště a nefunkční původní Centrum pro spolupráci s firmami zrušit. Následně 

navrhla, aby se navrhované Centrum řídilo svou samostatnou směrnicí po vzoru Centra 

výzkumu, a dále, aby se vzhledem ke komplexnosti této záležitosti řešil vznik nového Centra 

až s nástupem nového děkana a nového vedení fakulty. Tuto myšlenku podpořili senátoři 

Petra Olšová, Tomáš Sýkora, Dita Štyvarová. 
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Předsedkyně senátu podpořila návrh na odložení rozhodnutí až na další jednání senátu, kdy 

budou k dispozici podrobné podklady a bude moci být celá věc projednána za přítomnosti 

proděkanky pro rozvoj a kvalitu Lucie Povolné. Děkan Ondřej Moc s tímto návrhem souhlasil 

a sdělil, že vedení připraví podklady k projednání a schvalování tohoto Centra na některé 

z příštích zasedání AS FSE UJEP.  

 

Ad 4) Reakreditace NMgr. studijního programu Ekonomika a management veřejného 

sektoru 

Studijní program navazujícího magisterského studia Ekonomika a management veřejného 

sektoru představil senátu garant tohoto studia Pavol Minárik, který zdůraznil, že oproti 

původnímu akreditačnímu spisu se v tomto spisu jedná pouze o drobné úpravy týkající se 

především personálií. V následné diskuzi se zeptala předsedkyně senátu na další postup.  

Pavol Minárik sdělil, že v případě kladného vyjádření senátu bude předložen dokument ke 

schválení Vědecké radě a poté postoupen Radě pro vnitřní hodnocení a následně bude žádost 

předána Národnímu akreditačnímu úřadu. Vše by se mělo stihnout tak, aby bylo možné 

kontinuálně nabírat studenty a aby nevznikla mezera ve fungování programu. Další dotazy 

nebyly položeny.  

Akademický senát FSE UJEP tedy projednal a bere na vědomí předložený návrh navazujícího 

magisterského studijního programu Ekonomika a management veřejného sektoru.   

Ad 5) Doplnění Ekonomické komise AS FSE UJEP 

Na základě výzvy z lednového zasedání AS FSE UJEP vyjádřil zájem stát se členem 

Ekonomické komise AS FSE UJEP senátor Petr Jaroš. Žádné námitky ze strany senátorů 

nebyly vzneseny a ani nepadly žádné další návrhy na doplnění toto komise. Senát proto 

přistoupil k hlasování.  

  

Návrh usnesení: AS FSE UJEP schvaluje senátora Petra Jaroše za nového člena 

Ekonomické komise AS FSE UJEP.  

Výsledek hlasování: přítomno 11; pro 10, proti 0, zdrželo se 1 

Závěr hlasování: Návrh byl přijat.   

 

Ad 6) Diskuze k úpravě Volebního řádu AS FSE UJEP 

Předsedkyně Smejkalová sdělila, že přestože změny Volebního řádu AS FSE UJEP může 

navrhovat a předkládat senátu ke schválení pouze děkan fakulty, tak senát může prodiskutovat 

podnět týkající se zavedení elektronické volby, který vnesla na senát paní proděkanka pro 

rozvoj a kvalitu Lucie Povolná. Senátoři od ní obdrželi k prostudování Volební řád AS FZS, 

kde již je e-volba realizována. Předsedkyně senátu sdělila, že již v minulém funkčním období 

přispěla bývalá předsedkyně senátu Eva Fuchsová k zásadnímu posunu voleb od listinné 

podoby směrem k elektronizaci. Informovala také o schůzce vedení AS UJEP, na které bylo 

jasně řečeno, že téma elektronizace voleb bude otevřeno na nejbližším zasedání AS UJEP. 

Připomněla, že v listopadu t. r. bude AS FSE UJEP realizovat řádné volby do senátu na další 

funkční období a lze je uskutečnit v listinné, elektronické či smíšené podobě. Předsedkyně 

senátu následně představila argumenty pro e-volbu (především dostupnost volby pro studenty 

kombinovaného studia), a také argumenty proti či spíše překážky (dosud neprůkazná zvýšená 
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účast studentů-voličů ve volbách). Dále uvedla i některá data z voleb do fakultního či 

univerzitního senátu a do senátů některých ostatních součástí univerzity, ve srovnání 

s elektronickou či standardní listinnou volbou.  

 

Přehled účasti v minulých volbách: 

- Hlavní volby do AS FSE UJEP v roce 2022: 51 % akademici; 9,3 % studenti 

- Doplňující volby do SKAS UJEP: 19,2 % a do SKAS FSE UJEP: 10,8 % (2024) 

- Doplňující volby do SKAS FZS UJEP: 6 %!!! (e-volba - 2024) 

- Doplňující volby do SKAS FŽP UJEP: 11 % (rok 2020), řádné volby z roku 2020:  

       53 % pedagogové; 8 % studenti (e-volba) 

 

Předsedkyně senátu následně vyzvala senátory k diskuzi k tomuto tématu. Sdělila, že pokud 

by ze strany senátorů byla shoda nad touto změnou, tak by po předchozím projednání s panem 

děkanem bylo možné navrhnout změnu Volebního řádu AS FSE UJEP. Senátorka Petra 

Olšová by s uvedenou změnou souhlasila, taktéž senátorka Martina Kindl se vyjádřila 

k navrhované změně pozitivně. V diskuzi se kladně vyjádřili i senátor Tomáš Sýkora a 

senátorka Dita Štyvarová, která uvedla, že je zapotřebí více přiblížit všem studentům dění 

v AS FSE UJEP a věnovat se více propagační kampani senátu tak, aby studenti byli s činností 

senátu více obeznámeni. Tento názor podpořila senátorka Martina Kindl i předsedkyně 

Kateřina Smejkalová, která navrhla, aby se toto téma probralo na březnovém řádném zasedání 

AS FSE UJEP s tím, že diskuze nad možnou e-volbou bude pokračovat na příštím zasedání.  

 

Ad 7) Různé 

Žádné podněty ze strany senátorů nezazněly. 

 

Na závěr jednání poděkovala předsedkyně senátu všem senátorům a členům vedení fakulty za 

účast. Sdělila, že další zasedání AS FSE UJEP se uskuteční ve středu 19. 3. 2025.   

 

Předpokládaný program: Výroční zpráva o hospodaření FSE UJEP za rok 2024 

Reakreditace dr. studijního programu Aplikovaná ekonomie a správa  

 

 

Zasedání AS FSE UJEP bylo ukončeno v 11:24 hod. 

 

    

 

Zápis provedl: Jan Brázda 

Zápis upravila a po připomínkovém řízení schválila: Kateřina Smejkalová 


